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Protokoll Skärholmens råd för 

funktionshinderfrågor 

Tidpunkt: 2016-03-11, kl. 10.00 – 12.00 

Lokal: Österholmen/Västerholmen, Bodholmsplan 2, plan 7. 

 

 

 

Lotta Rosenström  Stig-Joeran Samuelsson 

Ordförande   Justerare 

 

Närvarande: 

Stig-Joeran Samuelsson  DHR 

Lotta Rosenström  HSO/ FUB 

Margareta Jonsson  HSO/SDF 

 

Frånvarande: 

Mikael Erdefelt         HSO 

Karin Rask  HSO/ FHLIS 

 

I tjänsten: 

Maria Nilsson, sekreterare, beställarenheten ÄO-FH 

Anette Petterson, preventionssamordnare 

Ercan Sahin, enhetschef beställarenheten ÄO-FH 

Anneli Martensen, enhetschef assistansenheten 

Ania Janson, biståndsbedömare beställarenheten FH 

 

§1 Mötets öppnande 

Ordförande hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat. 

 

§2 Presentationsrunda 

 

§3 Godkännande av dagordning 

Dagordningen godkänns. 

 

§4 Val av justerare 

 Stig-Joeran Samuelsson väljs att justera protokollet tillsammans 

med ordföranden. 

 



  

Sida 2 (5)  

 

 
 

 

Skärholmens stadsdelsförvaltning 

Socialtjänsten-Beställarenheten ÄO-FH 

 

Bodholmsplan 2 

Box 503 

127 26 Skärholmen 

Växel 08-508 24 000 

maria.e.nilsson@stockholm.se 

www.stockholm.se 

 

 

§5 Föregående protokoll 

Föregående protokoll godkänns och läggs till handlingarna. 

 

§6 Information från förvaltningen 

Då Leo Lamartine har blivit sjuk utgår hans medverkan med att 

berätta om stadsdelens svar på remiss om ledsagning från KS 

(dnr KS 106-1902/2015). Istället för Leo infinner sig enhetschef 

Ercan Sahin för att berätta om beställarenheten. Han börjar med 

att presentera sig och berättar sedan att biträdande enhetschefen 

för funktionsnedsättning Leo Lamartine slutar till sommaren. 

Rekrytering pågår i dagsläget. I övrigt är enheten fullbemannad. 

Funktionsteamet kommer att ändra arbetssätt genom att tillsätta 

två samordnare som kommer att leda och fördela arbetet. 

Karolina Lie kommer att ansvara för frågor som rör LSS och 

Ania Jansson kommer att ansvara för frågor som rör 

socialtjänstlagen. Det är stor omsättning på personal och 

samordningstjänsterna kommer förhoppningsvis att underlätta för 

nyanställda. Enheten har även anställt en nyutexaminerad som 

kommer att lära sig arbetet i lugn och ro - eftersom det är så stor 

personalomsättning kommer denna att efter upplärningsperioden 

kunna fylla kommande vakans. Enheten kommer alltid ha en 

person under upplärning. Lotta menar att det är viktigt med ett 

nära samarbete med beställarenheten – i funktionshinderrådet 

finns handfast kompetens som kan underlätta arbetet för 

biståndsbedömarna!  

 

Rådet tackar Ercan för värdefull information, varefter han lämnar 

mötet. 

 

Anneli Martensen, som till största delen är med som åhörare, 

meddelar kort hennes enhet upplever stora svårigheter att 

rekrytera kontaktpersoner. Lotta passar på att fråga om 

anhöriganställningar, hur kontrolleras de? Anette svarar att 

enheten följer Socialstyrelsens riktlinjer.  

 

Anette Petersson, preventionssamordnare SDN, har bjudits in för 

att berätta om sitt arbete. Hon börjar med att presentera sig och 

berättar att hennes arbete med prevention går ut på att arbeta 

förebyggande inom områden som alkohol, narkotika, psykisk 

hälsa, föräldrastöd m.m. Hon riktar sig ofta till föräldrar för att 

fånga upp barn så tidigt som möjligt. Margareta undrar hur man 

når de föräldrar som är svårast att få kontakt med. Anette svarar 

att man i Skärholmen söker nya vägar för att nå de utlands födda 

exempelvis. Förra året utbildades en somalisk kvinna – som en 
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direkt följd var en stor andel av deltagarna somalier. En allmän 

diskussion om svårigheter att nå ut till alla olika medborgare 

följde, där det konstaterades vara problematiskt att inte alla 

grupper av medborgare nås. 

 

Anette delar ut en sammanställning av preventionssamordnarens 

arbetsuppgifter och olika förebyggande aktiviteter i stadsdelen, 

biläggs detta protokoll, bilaga 1. I bilagan ingår delar ur 

broschyren Skillnadernas Stockholm, där man har kartlagt 

skillnader mellan olika stadsdelar i Stockholm. Av broschyren 

framgår att ytterområden upplever fler problem än innerstaden - 

med skilda saker som tandhälsa, trygghet och röstdeltagande. 

Fokusområden som diskuterats i Skärholmen är uppväxtvillkor 

och utbildning, arbete och försörjning, boende och stadsmiljö 

samt kultur och idrott – viktigt här är att utveckla nära 

samarbeten med stadens fackförvaltningar. Viktigt i 

sammanhanget är att lyfta fram det som är positivt med området: 

i media ges en bild som kanske inte alltid är helt korrekt. 

 

Anette berättar vidare om planeringen av en expansion av 

Skärholmen med flera tusen nya bostäder (”Fokus Skärholmen”). 

Anette arbetar med att få ett ”trygghetstänk” i processen, 

exempelvis genom att inte förlägga tvättstugan i källaren och att 

inte plantera stora buskar som skapar skymda områden.  Samråd 

pågår under vecka 15 – tyck till! I höst kommer en översiktsplan 

att ställas ut, det är mycket viktigt att fånga upp 

funktionsnedsattas synpunkter.  

 

Anette har ett nära samarbete med polisen och vill gärna 

involvera rådet i det arbetet. I Skärholmen har det lokala 

poliskontoret försvunnit och ersatts av tre kommunpoliser, vars 

huvuduppdrag är att samverka med närområdet och att verka 

brottsförebyggande. Ett avtal har slutits mellan polisen och 

Stockholms stad om att öka tryggheten i kommunen. Varje 

stadsdelsförvaltning har i uppdrag att skriva underavtal. Polisen 

gör en lokal lägesbild och stadsdelsförvaltningen gör en egen - 

vilka utmaningar finns i stadsdelen idag? Utifrån dessa 

lägesinventeringar kommer ett samverkansavtal mellan polisen 

och stadsdelen att skrivas. I det arbetet vill Anette gärna att rådet 

deltar. Under vecka 11 och 12 kan man fylla i enkäten 

”Medborgardialog om brott och trygghet” på Medborgarkontoret 

– den ska ingå som underlag i medborgardialogen. Lotta påpekar 

att enkätunderlag måste utformas så att även funktionsnedsatta 

kan svara. 

 



  

Sida 4 (5)  

 

 
 

 

Skärholmens stadsdelsförvaltning 

Socialtjänsten-Beställarenheten ÄO-FH 

 

Bodholmsplan 2 

Box 503 

127 26 Skärholmen 

Växel 08-508 24 000 

maria.e.nilsson@stockholm.se 

www.stockholm.se 

 

Anette avslutar med att dela ut broschyren ”Andelen 

utsatta/oroliga för att utsättas för brott i Stockholms stad 2011-

2014 bland de som upplever att de har funktionsnedsättning”, 

bilaga 2. Utsattheten hos funktionsnedsatta är högre än de som 

inte har en funktionsnedsättning, det står klart på område efter 

område.  

 

Rådet tackar Anette för värdefull information, varefter hon 

lämnar mötet. 

 

§7 Föredragningslista till nämndsammanträde 

Föredragningslista till nämnden skickades via mail och post till 

rådets ledamöter. Rådet valde att särskilt kommentera punkt 5:  

 

”Uppdrag att utreda möjligheter att återställa eller förbättra 

parkeringsmöjligheterna vid busstorget i Bredängs centrum, dnr 

3./666-2015” 

 

Det är viktigt att komma ihåg att förlägga handikapplatser 

centralt i Bredäng. Det är brist på handikapplatser rent generellt, 

det blir kännbart när någon försvinner. Det bör snarare byggas 

fler handikapplatser. 

 

§8 Skrivelser och rapporter 

Funktionshinderinspektörernas årsrapport 2015 har inkommit per 

post. Maria överlämnar den till rådet. 

 

§9 Inkommande post  

Ingen post har inkommit till rådet. 

 

§10 Övriga frågor 

Struktur på rådets möten. Rådet beslutade att det är rådet som 

kallar de rådet finner intressanta. De som vill komma och 

informera får anmäla till Maria som sätter upp på intresselista och 

stämmer av med rådet. Rådet beslutade även att Maria och Lotta 

ska utarbeta samarbetsformer för framtida möten. 

 

Sätra: rådet författar ett brev till fastighetsägaren till Sätra 

vårdcentral om handikapparkeringen där.  

 

Ombyggnad av Skärholmens centrum. Vilka möjligheter har 

medborgare att påverka ombyggnationer av centrum innan 

formerna för ombyggnad är spikade? Rådet önskar delta i 

planeringen och bidra med synpunkter ur ett 
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funktionshinderperspektiv. Lotta formulerar ett brev till 

fastighetsägaren. 

 

I föregående protokoll står följande: 

 

”Kontakt med stadsdelsdirektör och Andreas Thorstensson. 

Rådet önskar att tf stadsdelsdirektör bjuds in till nästa möte.” 

 

Tf stadsdelsdirektör Susanne Leinsköld hade förhinder till detta 

möte men meddelar att hon gärna kommer till aprilmötet och då 

kl 11. 

 

I föregående protokoll står även detta: 

 

”Rådet önskar var sin kopia på verksamhetsberättelsen för 2015 

samt en återkoppling från Andreas Thorstensson angående 

verksamhetsberättelsen.”  

 

Nämndsekreterare Emmy Martinsson meddelar att förvaltningen 

inte har några överex, men att verksamhetsberättelsen givetvis 

kan tryckas upp till rådet. Hon vill dock höra om rådet möjligen 

har kvar handlingarna från januarinämnd, där 

verksamhetsberättelsen fanns med. Rådet svarar att de inte fått 

den(den var inte färdig till mötet med funktionshinderrådet) – 

rådet vill ha den i pappersform. 

 

Rådet anser att det saknas en representant för personer med 

psykisk ohälsa i rådet. Lotta undersöker möjligheter att få en 

representant för gruppen till rådet.  

 

Till nästa möte inbjuds Andreas Thorstensson, Susanne Leinsköld 

och Sara Heppling Trygg. 

 

§11 Mötet avslutas 

 

Vid tangentbordet 

 

 

 

Maria Nilsson 

 

Protokollet godkänns och justeras 2016-03-11 

 


